



Dr. Colleen Varcoe, RN, PhD
Professor Emeritus / professeure émérite

**Univeristy of British Columbia School of Nursing /
École des sciences infirmières de l'Université de la
Colombie-Britannique**

Dr. Colleen Varcoe, is a professor Emeritus in the University of British Columbia School of Nursing. Her work aims to decrease inequity and violence including interpersonal and structural forms of violence such as racism and stigma related to poverty and substance use. Her research includes studies of the risks for and health effects of violence and promoting health for women who experience violence, especially Indigenous women, and promoting equity-oriented healthcare at the organizational level. She is the author of over 200 peer reviewed journal articles, chapters, and books on women's health, relational practice and trauma- and violence-informed care.

Colleen Varcoe, IA, Ph. D., est professeure émérite à l'École des sciences infirmières de l'Université de la Colombie-Britannique. Ses travaux visent à réduire les inégalités et la violence, notamment les formes interpersonnelles et structurelles de violence telles que le racisme et la stigmatisation liée à la pauvreté et à la consommation de substances. Ses recherches comprennent des études sur les risques et les effets de la violence sur la santé, la promotion de la santé des femmes victimes de violence, en particulier les femmes autochtones, et la promotion de soins de santé axés sur l'équité au niveau organisationnel. Elle a rédigé plus de 200 articles, chapitres et livres évalués par des pairs sur la santé des femmes, la pratique relationnelle et les soins axés sur les traumatismes et la violence.